
PROTOKOŁ NR LVII/10 
z posiedzenia LVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

w dniu 22 października 2010 r. 
 

 
Obrady rozpoczęły się o godz. 17°°. 
W posiedzeniu udział wzięło 18 radnych. Jeden radny nieobecny usprawiedliwiony – Pan 
Karol Pękul oraz jeden radny nieobecny nieusprawiedliwiony – Pan Andrzej Pokraśniewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 1. i 2. 
Otwarcia posiedzenia dokonał P. Józef Biernacki – Przewodniczący Rady Miejskiej.             
Na wstępie przywitał wszystkich przybyłych oraz przedstawił następujący porządek obrad 
sesji: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie wniosków w sprawie jego zmian. 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika w miejscowości Łosinno. 
6. Zapytania i wolne wnioski. 
7. Zamknięcie obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono. 
 

            Ad. 3.  
Sekretarzem obrad w wyniku głosowania jawnego (głosów za – 16, przeciw – 0, wstrzym. 
się – 0) wybrano P. Wojciecha Rojka. 
  
Ad. 4.  
Do Komisji Uchwał i Wniosków w wyniku głosowania jawnego (głosów za – 17,   
przeciw– 0, wstrzym. się – 0) zostali wybrani: 
1. P. Wojciech Kluczyński; 
2. P. Zygmunt Koński; 
3. P. Marek Kamiński. 
 
Ad. 5. 
Burmistrz – G. Nowosielski podziękował wszystkim radnym za zrozumienie i przybycie na 
zwołaną w trybie nadzwyczajnym sesje Rady Miejskiej. Poinformował, Ŝe została ona 
zwołana w związku z podjęciem uchwały w sprawie wzniesienia pomnika w miejscowości 
Łosinno. Poinformował, Ŝe miasto przygotowało od strony formalno – prawnej działkę, na 
której ma stanąć pomnik, zleciło wykonanie tablicy oraz przygotowało uroczystość 
odsłonięcia tego pomnika w dniu jutrzejszym. Następnie Burmistrz przekazał głos Panu 
Miłosławowi Widlickiemu, inicjatorowi powstania powyŜszego pomnika. 
P. Widlicki – Członek Zarządu Okr ęgu Warszawa-Wsch. Światowego Związku Armii 
Krajowej poinformował, Ŝe na ręce Pana Burmistrza Światowy Związek AK, złoŜył pismo  
z prośbą o podjęcie uchwały aprobującej ustawienie głazu z tablicą upamiętniającą czyn 
lotników polskich i „cichociemnych”, niosących pomoc Armii Krajowej. UwaŜa, Ŝe jest 
wiele powodów, dla których warto to uczynić: 
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• powód historyczny – jest to jedno z niewielu miejsc w Polsce, gdzie w jednym 
rejonie były aŜ trzy zrzuty: dwa z „cichociemnymi” (w sumie 9 spadochroniarzy 
stanowiących elitę w AK) i jeden ze sprzętem wojskowym; 

• powód edukacyjny – miejsce to ma skłaniać młode pokolenie do postaw 
patriotycznych i zainteresowań historycznych; 

• powód turystyczny -  takie miejsca zawsze są atrakcją turystyczną.  
UwaŜa, Ŝe wybór miejsca, na którym został usytuowany głaz jest właściwy, gdyŜ miejsce to: 

• jest bliskie miejscom zrzutów; 
• znajduje się przy ruchliwej drodze z moŜliwością bezkolizyjnego zaparkowania 

samochodu;  
• działka ma status nieuŜytku; 
• działka została równieŜ wskazana przez sołtysa miejscowości Łosinno.  

P. Głowacki w imieniu całej rady podziękował P. Widlickiemu za inicjatywę postawienia 
tego pomnika oraz za przybycie na dzisiejszą sesję. 
P. Arbaszewski spytał, czy określenie tego głazu z tablicą pamiątkową mianem pomnika 
jest właściwe? Czy nie powinno się słowa „pomnik” zastąpić słowami „głaz pamiątkowy”? 
Nawiązując natomiast do obszaru edukacyjnego, związanego z upamiętniającego czyn 
lotników polskich i „cichociemnych” poinformował, Ŝe ta akcja została równieŜ opisana                    
w ksiąŜce „W prawdziwej Warszawie i fałszywym auswajsem”. Proponuje, aby zakupić 
kilkanaście tych ksiąŜek do wyszkowskiej biblioteki. 
P. Mikołajczyk – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
poinformował, Ŝe przygotowując projekt uchwały zostało dokładnie sprawdzone, jakie 
będzie właściwe nazewnictwo dla upamiętnienia czynów, mających miejsce na terenach 
miejscowości Łosinno. Po konsultacjach ustalono, Ŝe formą pomnika moŜe być głaz, obelisk, 
kolumna, posąg, a nawet sztucznie usypane wzgórze. W związku z powyŜszym w uchwale 
zapisano, Ŝe zostaje wzniesiony pomnik w formie naturalnego głazu. 
P. Łysik spytał, kiedy wpłynął wniosek Światowego Związku Armii Krajowej w sprawie 
wzniesienia powyŜszego pomnika? 
P. Mikołajczyk poinformował, Ŝe wniosek do Burmistrza wpłynął w dniu 18 października 
2010 r. 
Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie wzniesienia pomnika 
w miejscowości Łosinno. 
Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za – 18, przeciw – 0, wstrzym.się – 0), 
przyjęli do realizacji uchwałę nr LVII/430/10 w sprawie wzniesienia pomnika                           
w miejscowości Łosinno. 
 
Ad. 6 
P. Głowacki spytał ile jeszcze będzie sesji do końca tej kadencji? 
P. Biernacki – Przewodniccy Rady poinformował, Ŝe planowane są jeszcze dwie –           
28 października oraz 9 listopada.  
P. Łysik zauwaŜył, Ŝe wcześniej sesja listopadowa była planowana na 10 listopada. 
Dlaczego termin uległ zmianie? 
P. Biernacki – Przewodniccy Rady poinformował, Ŝe okazało się, Ŝe 10 listopada na 
terenie miasta będą juŜ odbywały się uroczystości związane z obchodami święta 11 listopada 
i dlatego termin sesji został przesunięty. 
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Ad. 7. 
O godz. 17.25 uznając porządek obrad LVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej                             
za wyczerpany, Przewodniczący Rady Miejskiej p. Józef Biernacki dokonał zamknięcia 
obrad. 

    
 
 
      Protokołowała                                Sekretarz obrad                             Przewodniczący Rady 
 
 BoŜena Czerwińska                          Wojciech Rojek                                Józef Biernacki 


